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Keski-Pohjanmaa on kaksikielinen hyvinvointialue, mikä tarkoittaa, 
että suomen- ja ruotsikielisen asukkaiden kielelliset oikeudet ja 
tarpeet on toteutettava ja otettava huomioon yhdenvertaisesti.  
Hyvinvointialueen palvelut on järjestettävä siten, että asukkaat voivat 
saada palvelua omalla kielellään, suomeksi tai ruotsiksi, kaikilla 
hyvinvointialueen toimialueilla. Mahdollisuus käyttää ja saada 
palvelua omalla kielellään, suomeksi tai ruotsiksi, on edellytys 
asiakkaan kielellisten oikeuksien toteutumiselle. 
 
Hyvinvointialuelain (611/2021) 33 §:n mukaan jokaisella 
kaksikielisellä hyvinvointialueella on oltava kansalliskielilautakunta. 
Kansalliskielilautakunnan on vuosittain toimitettava hyvinvointialueen 
hallitukselle raportti siitä, miten kielivähemmistön palvelut on 
toteutettu hyvinvointialueella. 
 
Keski-Pohjanmaan hyvinvointialueen hallintosäännön 76 §:ssä on 
määräykset kielellisten oikeuksien toteutumisen seurannasta ja 
raportoinnista: 
 
Kansalliskielilautakunta seuraa kielellisten oikeuksien toteutumista 
hyvinvointialueella. 
 
Kansalliskielilautakunta raportoi vuosittain kielellisten oikeuksien 
toteutumisen seurannan tuloksista aluehallitukselle. Aluehallitus 
antaa tarvittaessa tarkemmat ohjeet raportoinnista. 
 
Liite A Kansalliskielilautakunnan vuosiraportti (sve) 
Liite B Suomenkielinen käännös vuosiraportista 
 
Kansalliskielilautakunta on kokouksessaan 11.6.2025 hyväksynyt 
omalta osaltaan vuosiraportin toimenpide-ehdotuksineen ja 
päättänyt lähettää sen aluehallitukselle hyväksyttäväksi ja edelleen 
aluevaltuustolle tiedoksi.  

 
Päätösesitys Aluehallitus 

1. merkitsee kansalliskieliautakunnan vuosiraportin toimenpide-
ehdotuksineen tiedoksi; ja  
2. lähettää kansalliskieliautakunnan vuosiraportin toimenpide-
ehdotuksineen edelleen aluevaltuustolle tiedoksi. 
 

Päätös Aluehallitus päätti päätösesityksen mukaisesti. 
 
 
 Merk. osallisuus- ja asiakkuuspäällikkö Jussi Salminen esitteli asian 

kokouksessa. 


